
اخبار كشور

حضرت امام خمینی)ره(: هیچگاه از کارها مأیوس نشــوید، 
چون همه چیز یکدفعه درست نمی شود و کارهای بزرگ باید به 

تدریج صورت گیرد.

اخبار ادبی و هنری

عزاداری جریان ابتذال از عدم پخش یک برنامه
اقدام به جای  ســازمان صداوسیما در ممانعت از خودنمایی یکی از نمادهای 

سینمای فاسد در سیما، جریان مبتذل ساز را عزادار کرد!
به گزارش خبرنگار کیهان،  اشتباه بزرگ مدیران برخی از شبکه های سیما در 
دعوت از یکی از نمادهای سینمای طاغوت برای برنامه های شب یلدای تلویزیونی 
با برخورد مسئولان این سازمان مواجه شد. دو برنامه از شبکه های شما و نسیم 
از ناصر ملک مطیعی به عنوان مهمان ویژه دعوت و با وی مصاحبه کرده بودند، که 
با پخش این برنامه ها مخالفت شد. این اقدام باعث برانگیخته شدن و عصبانیت 

جریان ابتذال و فیلمفارسی شد!
طی دو سه روز گذشته، فضای مجازی و برخی از رسانه های رسمی و دولتی 
محلی برای مانور این جریان بوده اســت. حتی برخی از کانال های سینمایی به 
این بهانه به جعل تاریخ پرداخته اند و ســینمای رو بــه نابودی عصر طاغوت را 
ســینمایی مردمی و محبوب معرفی کرده اند! این در حالی اســت که سینمای 
ایران در ســال های 56 و 57 به ورشکستگی کامل رسید و نه تنها فروش فیلم ها 
به پایین ترین حد رسید که به خاطر وقاحت و فساد آشکار فیلم های آن دوره با 
تنفر شدید مردم مواجه شده بود. امثال »ناصر ملک مطیعی« بودند که به خاطر 
بازی در فیلم های ضداخلاقی باعث ســقوط و ورشکستگی سینمای ایران در آن 

دوران شدند. 
اما حالا جریانی ســازمان یافته در داخل و هماهنگ با خارج، در پی تطهیر 
و اسطوره ســازی از سینمای فاســد طاغوت و چهره های شاخص آن هستند! تا 
جایی که به خاطر ممانعت از خودنمایی یکی از نمادهای سینمای فاسد در سیما، 

عزادار شده اند!
حتی ســعید سهیلی که در این سال ها به پرچمدار ابتذال در سینما تبدیل 
شــده هم به این بهانه در صفحه شخصی خود به تملق گویی برخی از نمادهای 
ســینمای فاسد طاغوت پرداخته تا نشان دهد که تعلق خاطر او به فیلمفارسی، 
واقعی است. باید از آقای سهیلی پرسید که آیا حاضر بود نزدیکان خودش درکنار 

بازیگرانی که به ستایش از آنها پرداخته بازی کنند؟
دعوت از ملک مطیعی به ویژه برنامه های یلدای سیما اتفاق بدی بود، اما از 
این نظر خوب است که جریان احیای فیلمفارسی را از حالت پنهان به وضعیت 
آشــکار تبدیل کرد. حالا می توان به طور مشــخص دید که چه کسانی و کدام 

جریان ها در پی فاسدسازی سینما و فرهنگ و هنر ایران هستند.
روایت شاهدان عینی 
از ماجرای عاشورای 88

هجدهمین قسمت از فصل دوم برنامه »به اضافه مستند«، با پخش و بررسی 
مستند »زخم تازه« ســاخته علی صدری نیا سه شنبه پنجم دی ساعت 20:30 

روی آنتن شبکه مستند خواهد رفت.
در این قســمت و پس از پخش مستند، محمدحســین صفارهرندی عضو 
مجمع تشخیص مصلحت نظام و سید محمدعلی صدری نیا کارگردان این مستند 
مهمان برنامه خواهند بود و با موضوع فتنه سال 1388، شرایط گروه های سیاسی 
مختلف در آن روزها و التهاب کشور در آن ایام صحبت خواهند کرد. همچنین، 

کارشناسان برنامه به نقد و بررسی فرمی این فیلم مستند خواهند پرداخت. 
مستند »زخم تازه« روایتی از ناگفته های روز عاشورا در سال 88 است. این 
روایت از زبان شاهدان عینی این ماجرا است که صبح تا ظهر آن روز را از نزدیک 
دیده اند و اکنون آن را در برابر دوربین بازگو می کنند. کارگردان این مستند برای 
اولین بار، پس از گذشت 8 سال از این ماجرا، به سراغ شاهدان عینی آن رفته تا 
حقیقت را از زبان آنان بشنود. علاوه بر این، بسیاری از تصاویر آرشیوی که در این 

مستند آورده شده است، برای اولین بار است که در رسانه  ملی پخش می شود.
برنامه به اضافه مستند این هفته، پنجم دی ساعت 20:30 از شبکه مستند 
ســیما پخش خواهد شد. بازپخش آن روزهای چهارشنبه 6 دی ماه ساعت 9 و 

جمعه 8 دی ماه ساعت 13:30 است.
بدلکار هالیوودی:  بی بی سی دروغگوست

بدلکار هالیوودی گفت: رسانه هایی مانند بی بی سی تصویری نادرست از ایران 
تعریف می کنند.

اسلاویشا ایوانوویچ بدلکار سینمای هالیوود درخصوص اولین تجربه حضور 
خود در تهران به میزان گفت: رســانه هایی مانند بی بی سی تصویری نادرست از 
تهران تعریف می کنند که این امر باعث شــده تــا برخی تصور کنند که تهران 
کویری برهوت اســت در صورتی که این دروغی بیش نیست چون تهران بسیار 

شهر زیبایی است.
وی تصریح کرد: بی بی سی همیشه دروغ گفته و همچنان دروغگو است. اگر 
در اخبار بی بی سی بگویند هم اکنون شب است تا خودم نبینم باور نمی کنم زیرا 

آنها همیشه به مردم جهان دروغ گفته اند.
این بدلکار فیلم ادامه داد: در این شــبکه ها می گویند ایران خطرناک است 
اما وقتی من از نزدیک ایرانی ها را می بینم متوجه می شوم که این کاملًا نادرست 
اســت زیرا طی این مدت هیچ چیز جز دوســتی و مهربانی از ایرانی ها ندیده ام. 
البته این دروغ ها قبلًا در مورد مردم صربستان هم وجود داشت اما هیچ کس آن 

را باور نکرد زیرا دست بی بی سی رو شده است.
نمایشگاه کتاب روایت فتنه بر پا شد

به مناســبت فرا رسیدن حماسه 9 دی ، نمایشگاه کتاب »روایت فتنه« در 
دانشگاه تهران برگزار شد.

به گزارش خبرنگار کیهان، در این نمایشگاه کتاب مجموعه جدید و هشت 
جلدی »آنچه گذشــت« درباره فتنه 88 که به تازگی رونمایی شــده نیز عرضه 

می شود. همچنین همه کتاب ها با 20 درصد تخفیف به فروش می رسد.
نمایشــگاه روایت فتنه به همت جامعه اسلامی دانشــجویان در جوار مزار 
شهدای گمنام پردیس مرکزی دانشــگاه تهران برپا شده و تا چهارشنبه ششم 

دی ادامه خواهد داشت.
شانزدهمین جشنواره بین المللی تئاتر مقاومت 

دبیر خود را شناخت
طی حکمی از سوی غلامحسین غیب پرور، رئیس سازمان بسیج مستضعفین، 
امیر نصیربیگی به سمت دبیری شانزدهمین جشنواره بین المللی تئاتر مقاومت 

منصوب شد.
امیر نصیربیگی پیش از این رئیس  ســتاد برگزاری و مدیر اجرایی چندین 
دوره جشنواره سراسری تئاتر بسیج ، معاون انجمن ها و تشکل های هنری و ادبی 
ســازمان بسیج هنرمندان کشــور و در حال حاضر مدیر گروه هنرهای نمایشی 

روایت فتح است.
شانزدهمین جشنواره بین المللی تئاتر مقاومت با رویکردی متفاوت از ادوار 

قبلی آذر ماه سال 1397 همزمان با هفته بسیج برگزارخواهد شد.
چهره سال هنر انقلاب 

سرپرست معاونت هنری حوزه هنری شد
بعد از انتصاب دکتر فاضل نظری به عنوان مدیرعامل کانون پرورش فکری 
کودکان و نوجوانان، ســید مسعود شجاعی طباطبایی که چند ماه پیش با حکم 
نظری به مدیریت مرکز تجســمی حوزه هنری منصوب شــده بود، سرپرستی 

معاونت هنری حوزه هنری را عهده دار شد. 
بنابر این گزارش محســن مومنی شــریف، رئیس حوزه هنری با قدردانی از 

فاضل نظری، سرپرستی معاونت هنری را به سید مسعود شجاعی سپرد. 
سیدمســعود شــجاعی طباطبایی از هنرمندان کاریکاتوریست حوزه هنری 
است که مدیرمسئولی نشریه کیهان کاریکاتور را برعهده داشت. وی علاوه بر خلق 
آثار فراوان و شرکت در جشنواره های متعدد بین المللی به عنوان هنرمند و داور 
و کسب عناوین جهانی، دبیری یازده دوره دوسالانه بین المللی کاریکاتور تهران 
را در کارنامه داشته و جشــنواره های کاریکاتور هولوکاست، داعش، ترامپیسم، 
خلیج فارس و... از جمله فعالیت های او در عرصه هنر کارتون و کاریکاتور اســت. 
شجاعی در فروردین ماه امسال به عنوان چهره سال هنر انقلاب اسلامی در سال 

1395 معرفی شد.

هدیه به خوانندگان در پرتو وحی

مصیبت های وارده 
از درون خود مسلمانان است

»آیا هنگامی که مصیبتی )در میدان جنگ احد( 
به شما رسید، درحالی که دو برابر آن را )در میان 
جنگ بدر بر دشمن( وارد ساخته بودید، گفتید: 
این )مصیبت( از کجاســت؟! بگو: از ناحیه خود 
شماســت )که در میدان جنگ احد، با دســتور 
پیامبر مخالفت کردید(. خداوند بر هر چیزی قادر 
اســت )و چنانچه روش خود را اصلاح کنید، در 

آینده شما را پیروز می کند(.«
آل عمران -165

در نشست خبری جشنواره چهل چراغ مطرح شد
شناسایی 144 موضوع مغفول مانده انقلاب اسلامی 

با هدف تبیین برای نسل جوان
عضو مجمع ناشران انقلاب اسلامی از شناسایی و احصاء 
144 موضوع مغفول مانده انقلاب اسلامی با هدف بازخوانی و 

تبیین برای نسل جوان خبرداد.
نشست خبری جشنواره چهل چراغ جهت پاسداشت چهل سالگی 

پیروزی انقلاب اسلامی در سالن انجمن قلم برگزار شد.
علی اکبر تورانیان، عضو مجمع ناشران انقلاب اسلامی در این نشست 
ابراز داشت: سامانه کارشناسی کتاب مجمع ناشران انقلاب اسلامی، به 
144 موضوع رسیده که می تواند منجر به خلق آثار شود تا اتفاقاتی که 
در دهه 40، 50 و در نهایت 60 روی داده، برای نسل امروز بازخوانی و 
مطرح کنیم. این حرکت با توجه به شرایط فعلی و جوی که در جهت 
تطهیر رژیم پهلوی ایجاد شده و اینکه این انقلاب آیا ضرورت داشت 

یا نه و اینکه انگیزه مردم از انقلاب چه بود و... آغاز کرده ایم.
رضا اســماعیلی، دبیر بخش شعر جشنواره چهل چراغ نیز در این 
نشست اظهار داشت: در مورد ادبیات انقلاب، فراز و نشیب های تاریخ 
انقلاب و مواردی پیرامون آن، کارنامه چندان پر و پیمانی را شــاهد 
نیستیم، اما بهترین مناسبت، سالگرد چهل سالگی انقلاب اسلامی است، 
از این رو بهتر دیدیم با انتشار فراخوانی از همه نویسندگان، شاعران و 
اهالی قلم دعوت کنیم تا همه بتوانند با خلق و آفرینش آثار با موضوع 

انقلاب به میدان آمده و باب تازه ای باز شود.
وی به ضرورت برگزاری جشنواره با محوریت انقلاب  اشاره کرد و 
دو محور را مورد توجه قرار داد و گفت: اخیرا شاهد هستیم در مورد 
تطهیر رژیم پهلوی، جریانات مشــکوکی شروع به فعالیت کردند و یا 
در فضای مجازی عده ای آن دوران را برجســته کرده و به آنها تأکید 
می کنند که این موضوع نشــانه مظلومیت انقلاب است، اما در جبهه 
فرهنگی انقلاب، حوزه ای که در قالب هنری، شــعر، داستان و رمان 
بتواند با این هجمه مقابله کند، در حد انتظار شکل نگرفته، از این رو 
امیدواریم این جشــنواره فتح بابی در این مسیر باشد، اما نکته دوم، 
تحریف انقلاب اسلامی است. در رابطه با انقلاب، برخی وقایع را وارونه 
جلوه می دهند و در تلاش هستند واقعیات بیان نشود، حتی در اذهان 
شــبهه ایجاد می کنند، اما براساس این ضرورت باید برای هنرمندان 
و نویســندگان و اهالی قلم زمینه فراهم شود تا در شرایط فعلی روی 

این مسائل کار کنند.
به گزارش فارس، اســماعیلی خاطرنشان کرد: اهالی ادب و هنر 
می توانند روی سرفصل های 144 گانه شناسایی شده از سوی مجمع 
ناشــران انقلاب کار کنند و ما از این طریق از نویسندگان و شاعران 

شاخص نیز دعوت می کنیم به میدان بیایند.
راضیه تجار، دبیر بخش داستان جشنواره چهل چراغ نیز در نشست 
خبری این جشــنواره بیان داشت: در جشــنواره ها و یا فراخوان های 
مختلف مشــاهده می کنیم که تولید آثار بسیار نزدیک به هم هستند 
و یا سوژه ها رو هستند، اما الان وقتی بحثی این چنین در می گیرد و 
سرفصل ها به دقت خارج می شود و عناوینی مطرح می شود که اذهان را 
به این سمت سوق می دهند، همه و همه در تلاش هستند تا بحث های 
مغفول مانده مورد بررسی قرار گیرند، از این رو عناوین تبیین شده از 
سوی مجمع ناشران انقلاب باید اشاعه یافته و در ویترینی قرار گیرند 
تا از سوی رسانه ها منعکس شوند و نوقلمان و افرادی که جدی تر کار 
را دنبال می کنند، با مطالعه در این عرصه، پیش زمینه وســیع تری را 

مدنظر قرار دهند و داستان ها و آثار خلاقانه تولید کنند.
محسن هاشمی:

حماسه ۹ دی »نه« به فتنه 88 بود
محسن هاشمی درباره حضور مردم در حماسه 9 دی،  گفت: 
هوشیاری و موقع سنجی مردم باعث شد که اختلافات و فتنه 

صدمه ای به انقلاب نزند.
به گزارش فارس،  محســن هاشمی درباره 9 دی و حماسه حضور 
مردم اظهار داشــت: تظاهرات 9 دی با فراخوان شــورای هماهنگی 
تبلیغات اســلامی به ریاست آیت الله جنتی و در واکنش به اعتراضات 

ناشی از انتخابات 88 انجام شد.
وی افــزود: با توجه به اینکه در عاشــورا و تاســوعا به مقام امام 
حســین )ع( توهین هایی شــده بود، وقتی که تظاهرات 9 دی شکل 
گرفت نه به ادامه اختلافات بود و دوستداران انقلاب به میدان آمدند 

و پایان تظاهرات بود.
وی بیان داشت: مقام معظم رهبری نیز تعریفی داشتند از موضوع 
فتنه که خیلی مهم است ایشان فرمودند عده ای می آیند با لباس دوست 
کارهایی انجام می دهند ولی در باطن دشــمن هستند و بعضی ها هم 
دشــمن هستند و با لباس دوست اقداماتی را انجام می دهند بنابراین 
ما باید کاملاً  مراقب باشیم و با بصیرتی که داریم بتوانیم آن غباری که 
روی این موضوعات می افتد کنار بزنیم و دشمن را از دوست جدا کنیم.

وی بیان داشت: بعضی از کشورهای فتنه گر نیز روی این موضوع 
سوار شدند و عملًا اختلافات را به سمتی می بردند که انقلاب زیر سؤال 

برود و مشکلاتی پیش بیاید.
هاشــمی گفت: می توانیم نسبت به فتنه ای که ایجاد شده بود با 
بصیرت کامل نظر بدهیم و هوشــیاری مردم باعث شد این اختلافات 

صدمه ای به انقلاب نزند.
محکومیت روزنامه های »شرق« و »قانون« 

به اتهام نشر مطالب خلاف واقع
دبیر هیئت منصفه مطبوعات استان تهران گفت: در دادگاه 
دیروز مطبوعات روزنامه های »شرق« و »قانون« به اتهام نشر 

مطالب خلاف واقع محکوم شدند.
علی اکبر کســائیان به میزان گفت: دردادگاه مطبوعات دیروز به 
اتهامات روزنامه های شــرق و قانون در شــعبه 6 دادگاه کیفری یک 

استان تهران به ریاست قاضی شقاقی رسیدگی شد. 
کســائیان افزود: روزنامه شرق به اتهام نشر مطالب خلاف واقع به 
اتفاق آراء مجرم شناخته شد، ضمنا هیئت منصفه مطبوعات به اتفاق 

آراء متهم را مستحق تخفیف ندانست.
وی ادامه داد: روزنامه قانون نیز به اتهام درج مطالبی که به نظام 
لطمه وارد می کند با اکثریت آراء مجرم شناخته نشد و همچنین در 
اتهام فعالیت تبلیغی علیه نظام با اکثریت آراء مجرم شــناخته نشد.

روزنامه قانون همچنین در اتهام نشــر مطالب خلاف واقع با اکثریت 
آراء مجرم شــناخته شد. ضمنا هیئت منصفه با اکثریت آراء متهم را 

مستحق تخفیف ندانست.

صفحه 3
دو شنبه 4 دی 13۹6 
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رئیس  ستاد کل نیروهای مسلح در همایش 
تقدیر از پژوهشگران برتر سپاه با  اشاره به انتظار 
رهبر انقلاب در فتح قله های علم در یک دوره 
50ساله تاکید کرد که باید دائما پیشرفت علم در 

جهان را رصد کنیم. 
سرلشکر محمد باقری رئیس  ستاد کل نیروهای 
مســلح صبح دیروز در همایش تقدیر از پژوهشگران 
برتر سپاه که در دانشگاه جامع امام حسین)ع( برگزار 
شــد، طی ســخنانی گفت: در ماه هــای اول جنگ، 
نیروهای دفاعی کشــور بر اساس الگوهای غربی دفاع 
می کردند که مکرراً ناکام می شدند اما آنجا هم با اتکا 
بــه قدرت الهی و جمله جادویی ما می توانیم، تفکری 
شکل گرفت که منجر به عملیات های بزرگ و پیروز 
شد. کدام اندیشــمند نظامی جهان عبور از رودخانه 
در عملیات والفجر 8 را تجویز می کرد کما اینکه پس 
از این عملیات ســران ارتش مصر آمدند گفتند »ما با 
هیچ کدام از آموزش هایی که گذرانده ایم نمی توانیم از 

این رودخانه عبور کنیم.«
رئیس  ستاد کل نیروهای مسلح در بخش دیگری از 
صحبت های خود با اظهار اینکه اگر ملت ایران امنیت و 
آرامش دارند حاصل دستیابی به بازدارندگی راهبردی 
است، خاطرنشان کرد: بازدارندگی بود که دشمن را به 

این نتیجه رساند که هزینه جنگ بسیار بیشتر از نفع 
آن است البته بازدارندگی امری پویا و همیشگی است.

وی اضافــه کرد: من وقتــی صحبت های مقامات 
آمریکایی در صنایع دفاعی و یا پژوهشــگاه های آنان 
را می خوانم، مانند آن اســت که آنها در شب عملیات 
حضــور دارنــد و تمام دنیا علیه آنان هســتند و اگر 

کوتاهی کنند نابود می شــوند. وضعیت آنها در عرصه 
علم این گونه است که با سرعت نجومی و چشمگیر در 
حال رشد هستند، لذا می طلبد که ما هم که داعیه دار 
عقب  نماندن از دشمن هستیم ذره ای کوتاهی نکرده 

و شبانه روز تلاش کنیم.
سرلشکر باقری در بخش دیگری از سخنان خود 

با  اشاره به صحبت های رهبر انقلاب درخصوص توجه 
به قدرت علمی عنوان کرد: انتظار ایشان این است که 
ظرف یک دوره 50 ساله به قله علم در جهان برسیم و 
این موضوع انتظاری است که از شما دانشگاهیان دارند؛ 
این عرصه،  عرصه ای است که می تواند انتظارات رهبر 

انقلاب در حوزه ایجاد تمدن اسلامی را محقق کند.
رئیس  ســتاد کل نیروهای مسلح، مسئله نیروی 
انســانی و تربیت کادر انقلابی را مســئله ای اساسی 
دانست و خاطرنشــان کرد: محققان و نظریه پردازان 
انقلاب اســلامی کار بسیار تعیین کننده و کلیدی به  
عهده  دارند و رســیدن به طراز انقلاب اسلامی نیاز به 
نقشــه جامع علمی و کادری در طراز انقلاب اسلامی 

دارد و حتماً باید به این موضوع عمل شود.
وی در پایــان با بیان اینکه »ما در مدیریت دانش 
چه در دوران دفاع مقدس و چه پس از آن ضعف های 
فراوان داشتیم« عنوان کرد: ما چقدر از عملیات های 
موفق و شکســت خورده در عراق و ســوریه را تدوین 
کرده ایم و چقدر توانســته ایم اقدامات سپاه در تأمین 
امنیت مرزها در شــمال غرب کشور را تدوین کنیم؟ 
ما باید دائماً پیشــرفت علم در جهان را رصد کنیم و 
این صرفاً مقدمه ای است برای مسیری که می خواهیم 

طی کنیم و از آن بهره مند شویم.

سردار باقری در دانشگاه امام حسین)ع(:

ساله است انتظار رهبر انقلاب رسیدن به قله های علم در یک دوره 50 

آئین افتتاحیه نخستین جشنواره ملی فیلم 
کوتــاه امید با حضور مســئولان و هنرمندان 
و شــرکت کنندگان در این جشنواره در محل 

پردیس سینمایی تک یزد برگزار شد. 
به گزارش خبرگزاری تســنیم مدیر کل مدیریت 
بحران اســتان یزد در حاشــیه این مراسم به اهمیت 
نقش هنــر در مدیریت بحران و پیامدهای مثبت آن 
اشــاره کرد و اظهار داشت: ما بر این اعتقاد داریم که 
اگر پای هنر در مدیریت بحران باز شــود بدون شک 
تاثیرات مثبت بسیاری دارد و نباید از این غافل شویم 
که بدون پایداری و تلاش هیچ کاری ماندگار نمی شود.

هادی هادی     نســب خاطر نشــان کرد: جشنواره 
فیلم امید ســال اولی است که در یزد برگزار می شود 
و امیدواریم که دبیرخانه در یزد دائمی و در سال های 

آینده به صورت بین المللی برگزار شود.
دبیر نخستین جشنواره ملی فیلم کوتاه امید تصریح 
کرد: انتظار ما این است که فضایی را در سطح بین الملل 
ایجاد کنیم که اگر خطری جامعه را تهدید کرد افراد 

بتوانند به خوبی در برابر آن مقاومت کنند.
بنابراین گزارش:  نمایش ویژه فیلم های »تهران 
چند درجه ریشتر« اثر پرویز کلانتری، »وارونگی« اثر 
روبــرت صافاریان و »دریاچــه ای که بود« اثر پژمان 
مظاهری پور با حضور داوران و منتخبان جشنواره به 
نمایش درآمد و سپس نشست تخصصی با فیلم سازان 

نخستین جشنواره ملی فیلم کوتاه امید برگزار شد.
 بیش از ۶00 اثر به جشنواره ملی فیلم کوتاه امید 

ارسال شده است 
قائم مقام نخستین جشنواره ملی فیلم کوتاه امید 

از ارســال بیش از 690 اثر به دبیرخانه این جشنواره 
در یزد خبر داد. 

عباس گلرسان اظهار داشت: با شروع این جشنواره 
بزرگ، شــاهد برگزاری یک رویداد مهم فرهنگی در 

کشور و شهر جهانی یزد هستیم.
قائم مقام نخســتین جشــنواره ملی فیلم کوتاه 
امید با ابراز خرســندی از حضور چشمگیر هنرمندان 
سراســر کشور از این جشنواره ، گفت: از زمان شروع 
انتشار فراخوان، 694 اثر از سراسر کشور به دبیرخانه 

ارسال شد.
وی افزود: استان تهران با 242 اثر بالاترین میزان 
آمار ارســال آثار به دبیرخانه جشنواره را به نام خود 
ثبت کرده و پس از آن، استان یزد با 81 اثر، اصفهان 
با 48 اثر و گیلان با 43 اثر به ترتیب بیشترین آثار را 

به خود اختصاص دادند.
گلرســان با بیــان اینکه حضور افــراد تحصیل 
کــرده در ایــن جشــنواره نیــز جالب توجــه بود، 
تصریــح کــرد: در بین آثار ارســالی 370 اثر متعلق 
بــه کارگردانان دارای مدرک کارشناســی، 368 اثر 
کارگردان دارای کارشناســی ارشد و 5 اثر متعلق به 
 کارگــردان دارای مدرک دکترا بود که بســیار خوب 

بود.
قائم مقام نخســتین جشــنواره ملی فیلم کوتاه 
امید خاطرنشــان کرد: با توجــه به اینکه طبق اعلام 
ما هنرمندان عزیز می توانســتند آثار تولیدی از سال 
1382به بعد را به دبیرخانه ارسال کنند اما خوشبختانه 
 84 درصد آثار ارســالی مربوط به 3ســال گذشــته 

است.

افتتاحیه نخستین جشنواره ملی فیلم كوتاه امید در یزد برگزار شد 

وزارت  گفت:  قضائیه  قوه  ســخنگوی 
اطلاعات که زیر نظر دولت اســت، یکی از 
وظایفی  که  ماست  امنیتی  دســتگاه های 
همچون تأمین امنیت را برعهده  دارد؛ لذا 
از درخواســت های شنود  بخش عمده ای 

توسط وزارت اطلاعات صورت می گیرد.
به گزارش خبرگزاری میزان، حجت الاســلام 
غلامحسین محســنی  اژه ای در یکصد و بیست 
و دومین نشســت خبــری خود، پاســخگوی 
سؤالات خبرنگاران در موضوعات مختلف بود که 

بخش هایی از سخنان وی در ذیل می آید.
* براساس گزارشی که به بنده رسیده است 
از همه زندان ها یک بازرسی در سال 96 به عمل 
آمده اســت؛ البته برخی از زندان ها ممکن است 
بیــش از یک بار مورد بازدید قرار گرفته باشــد؛ 
ولی حداقل یک بار هیئتی از زندان ها سرکشــی 

کرده اند.
* تــا پایان آبان ماه حــدود 28 هزار و 145 
هکتار رفع تصرف صورت گرفته است که کمک 
قابل توجهی، هم بــه مردم و بیت المال و دولت 
اســت. بالغ بر 68 هکتار نیــز قلع وقمع صورت 

گرفته است.
* بیش از 40 درصد زندانیان بصورت مستقیم 
به موضوع مواد مخدر مربوط هستند. در 8 ماهه 
امسال 248 تن انواع مواد مخدر کشف شده که 
فقط در یک مــورد آن بیش از 8 تن مواد مخدر 
در جاســک با درگیری مسلحانه کشف شده که 

حدود 100 کیلوی آن هروئین است.
دستگیری 3 قاضی و 37 کارچاق کن

* در آذرماه، 63 نفــر در ارتباط با تخلفاتی 
پیرامون جعل و کارچاق کنی دستگیر شدند که 
37 نفر از اینها کارچاق کن بودند و با عنوان جعلی 
مردم را سرکیسه می کردند و وعده وعید های پوچ 
می دادند. همچنین 8 نفر وکیل، ســه نفر قاضی 
و تعدادی کارمند وکارشــناس متخلف در میان 

آنها بودند.
*  کســانی بودند که با تفســیری از قانون و 
مقــررات حقوق های بالایی گرفتنــد که آنها - 
به خصوص افرادی که مبالغی را گرفته و مرتکب 
جرم نشده باشند- باید پول را برگردانند. گاهی 
آن فردی که پول را پرداخت کرده، حق این کار را 
نداشته است که در اینجا با او نیز برخورد می شود 

و اگر جرم ثابت شود آن فرد مجازات می شود.
* در رابطه با پرونده حقوق های نجومی افرادی 
بودند که اعم از حقوق مازاد بر مقررات، اتهامات 
دیگری داشتند که پرونده آنها مطرح رسیدگی 
اســت و یا در مرحله تجدید نظرخواهی است و 

بعضا احکام نیز قطعی شده است. 
* )در واکنــش بــه احتمال تــلاش هیئت 
انگلیسی برای دو متهم امنیتی دو تابعیتی(؛ اینکه 
هیئت انگلیسی در سفر به ایران چه اهدافی دارند 
و با چه کسانی مذاکره کردند بیان کردم که هیچ 
صحبتی با قوه قضائیه نداشتند و قوه قضائیه هیچ 
تصمیمی در این خصوص نگرفته اســت؛ اما این 
مسئله از حیث قضایی به عهده قوه قضائیه است.
این دو زندانی )نازنین زاغری( و )کمال فروغی( نیز 
مثل سایر زندانیان هستند و اگر قوانین و مقرراتی 
همچون آزادی مشروط شامل حال زندانیان شود، 

شامل حال آنان نیز خواهد شد. 
* بودجه ســال 97 نسبت به سال 96، پنج 
درصد افزایش دارد کــه به هیچ عنوان تکافوی 
اجــرای تکالیفی کــه در برنامه ششــم آمده را 
نمی کند. اگر پیشنهاد لایحه درباره بودجه دستگاه 
قضا، تصویب شــود، ما شاید نسبت به پرداخت 

حقوق هم با مشکلاتی مواجه شویم.
حکمیت یعنی چه؟

* قوه قضائیه پیشنهاد حکمیت برای مسائل 
مطرح شــده از ســوی احمدی نژاد و اختلافات 
به وجــود آمده با قوه قضائیــه را نمی پذیرد، آنها 
مسائلی را مطرح کردند که عناوین مجرمانه دارد 

و حتما در موقع خود رسیدگی می شود.
* بسیاری از این فضاسازی ها برای جلوگیری 
از رسیدگی به پرونده های قضایی است. حکمیت 
یعنی چه؟ مسلما کسانی که مرتکب جرم شده اند 
و می شــوند طبق قانون باید با آنها برخورد کرد 
و فضاســازی ها، تهمت زدن ها و دروغ پراکنی ها 
جلوی کار ما نمی گیرد و همانطورکه شما دیدید 
و خواهید دید، قوه قضائیه در رابطه با کسانی که 
برای آنها پرونده تشکیل شده، به دور از جنجال ها 
رسیدگی می کند و دادگاه به هر نتیجه ای برسد 

همانطور اقدام خواهد شد.
هیچ شنودی 

به صورت غیرمجاز انجام نمی شود
* )درپاسخ به انتقاد رئیس جمهور در همایش 
حقوق شهروندی از شنود شهروندان(؛ من هیچ 
موردی را ســراغ نــدارم که ایــن کار به صورت 
غیرمجاز صورت گرفته باشد. اگر دستگاه قضایی 
اطلاع پیدا کند که شنودی بدون اذن و برخلاف 
قانون انجام شده است، آن را جرم دانسته و با آن 

برخورد می کند. 
* وزارت اطلاعات که زیر نظر دولت اســت، 
یکی از دســتگاه های امنیتی ماست که وظایفی 
همچون تأمین امنیت را برعهده  دارد؛ لذا بخش 
عمده ای از درخواســت های شنود توسط وزارت 
اطلاعات صورت می گیــرد که البته قضات ما با 
همه آن درخواست ها موافقت نمی کنند و با برخی 
در شرایط خاص و مدت خاص موافقت می شود.

* نیروی انتظامی هم در راســتای کار خود 
ممکن است درخواست شنود داشته باشد. مثلًا 
بخواهد برای دستگیری یک سارق یا مجرم خاص 
از شنود استفاده کند. همچنین سازمان اطلاعات 
ســپاه هم ممکن است در شرایطی و با ضوابطی 
خاص درخواست هایی را از قضات ما داشته باشد؛ 
لذا مرجع اصلی برای درخواســت شنود وزارت 

اطلاعات است که آن هم زیر نظر دولت است. 
* )در پاســخ به اینکه گفته می شــود آقای 
احمدی نــژاد با ضبط کردن فیلم های خود قصد 
دارد از متهم شــدن به نشــر اکاذیب جلوگیری 
کند(؛ اینکه گفته می شود نشر اکاذیب باید مکتوب 
باشــد را فکر نمی کنم حرف درستی باشد؛ چون 
درخصوص نشر اکاذیب ماده قانونی داریم و ماده 
697 قانون تعزیرات آن را کاملاً توضیح داده است. 
در قانون لفظ »به هر نحوی« آمده است که البته 

یک راهِ آن کتابت اســت؛ بنابراین نمی توان این 
حرف را تأیید کرد.

* درخصوص اطلاع رسانی باید توجه کرد که 
در مواردی قانون دســت ما را بسته است؛ چون 
طبق قانون حکمی که هنوز قطعی نشده است را 
نمی توانیم اعلام کنیم؛ حتی در مواردی که حکم 
هم قطعی شده است، باز ما منع قانونی داریم. مثلًا 
در مواردی مثل موضوعات خانوادگی، موضوعات 
امنیتی، موضوعات منکراتی، حتی اگر حکمِ قطعی 
صادر شده باشد، ما نمی توانیم اطلاع رسانی کنیم.

* قانــون پیش بینی دادگاه علنی و غیرعلنی 
را کرده اســت؛ همچنین اینکه به تشخیص چه 
کسی باشد را نیز مشخص کرده است. در قانون 
جدید تصریح شد که اگر پرونده هایی وجود داشته 
باشد که جنبه ملی پیدا کند با پیشنهاد دادستان 
کل کشور و موافقت ریاست قوه قضائیه قابل نشر 

خواهد بود.
* آیــا به میزان اهمیتی که مســئله قاچاق 
دارد نســبت به همه دســتگاه ها در این زمینه 
وقت گذاشته شده است.سؤال دیگر این است که 
این مقــدار از قاچاقی که می آید، می تواند بدون 
سهل انگاری، کوتاهی و یا تقصیر هیچ کس باشد؟ 
ممکن است به ذهن خیلی ها برسد که آیا در این 
زمینه قصــور وجود دارد یا تقصیر و یا پاره ای از 
مواردی که خدای ناکرده کسی یا کسانی ولو دو، 
سه یا پنج نفر در این زمینه دست داشته باشند. 
البته دست داشتنش را بنده حداقل دلیلی ندارم؛ 
ولی از دادستان کل کشور پرسیدم و ایشان گفتند 
که گزارشاتی آمده است و تحقیقات میدانی انجام 
داده ایم که داریم آنها را دنبال می کنیم و امیدواریم 

که زیاد هم به نتیجه رسیدن آن طول نکشد.
* )در پاســخ به سؤالی مبنی بر اینکه شایعه 
شده که رئیس  قوه قضائیه علیه یکی از حاضران 
در دیدار دانشجویی اژه ای اعلام جرم کرده است(؛ 
رئیس قوه قضائیه علیه ایشان اعلام جرم نکرده اند. 
مطالبی که ایشان می گوید دستگاه های مختلف 
می توانند علیه ایشان اعلام جرم کنند. ایشان به 
صــورت مطلق می گفتند که مثلا بر فرض؛ وکلا 
فاسد هستند یا کارشناسان فاسد هستند که حتما 
درست نیست. اینگونه حرف زدن حتما کاری را 
اصلاح نمی کند و اگر واقعا کســی خیرخواهانه و 
دلسوزانه قصد پیگیری و اصلاح دارد، حتما این 
راه اصلاح نیست و قضات، وکلا، کارشناسان که 
این حرف ها در مورد آنها زده شده، می توانند علیه 
ایشــان شکایت کنند و اگر شکایت کنند، حتما 

ایشان تحت تعقیب قرار می گیرد.
* هیچ کس مدعی این نیست که در دستگاه ها 
فــرد متخلفی پیدا نمی شــود و هیچ وقت نیز ما 
این را ادعا نداشــته ایم که در دســتگاه قضایی 

یک فرد متخلف پیدا نمی شــود. بنابراین اینکه 
ما بگوییــم یک تخلفی در یــک جایی صورت 
می گیرد و تعقیب نمی شود،  اشتباه است و واقعا 
 هر موردی که گزارش می شود، پیگیری خواهد 

شد.
* گاهی اوقات نامه های بی نام و نشــانی نزد 
بنده می آید و همانطورکه استحضار دارید، گزارش 
بی نام و نشان چه بسا تکلیف قانونی ایجاد نکند؛ 
اما درعین حال به دلیل اهمیت مسئله، یا گزارش 
را به مرکز حفاظت ارسال می کنیم یا اگر مربوط 
به دادســرای انتظامی باشد، به آنجا ارجاع داده 

می شود و لهذا پیگیری صورت می گیرد.
* ما قائل به اطلاع رســانی شــفاف و ارتقاء 
آگاهی مردم هستیم، البته در کنار آن نباید جرم 

واقع شود.
* اگر کسی مدافع حقوق بشر باشد، امروز با 
قاچاقچیان مواد مخدر باید با  اشــد وجه برخورد 
کند و با قاچاقچیان کالا باید با ســختی برخورد 
کند. این اتفاقا رعایت حقوق بشر است؛ چراکه اگر 

به اینها ارفاق کنیم، به سایرین لطمه می خورد.
* آیا اگر به آن قاچاقچی که 8 تن مواد مخدر 
آورده اســت، ارفاق شود، این کار، رعایت حقوق 
بشر است؟ در حالی که اگر به او ارفاق کردیم، به 
این مفهوم اســت که به هزاران و میلیون ها نفر 

ارفاق نکرده ایم.
* پرونده دکل های نفتی7 نفر متهم دارد و در 
حال رســیدگی است و امروز ظاهراً اولین جلسه 

رسیدگی بوده است.
فضای مجازی باید شفاف شود

* درباره سخنان رئیس جمهور درباره فضای 
مجازی مبنی بر اینکه »برخی معتقدند که چون 
راننده ای تخلف کرده باید کل اتوبان را ببندیم«؛ 
آنکه ما می گوییم و بســیاری از مردم می گویند 
این است که باید فضای مجازی مدیریت شود و 
از آن بهترین استفاده ها را کرد و از ضرر های آن 
حتی الامکان جلوگیری شود. این حرف قوه قضائیه 

است.
* فضای مجازی شناسنامه دار شود؛ نقاب دار 
نشود و معلوم شود کی به کی است. اگر در همان 
مثال خودرو در اتوبانی فرض کنید هزاران ماشین 
در حال حرکت هستند و 5 یا 10 ماشین بدون 

پلاک باشند، پلیس جلوی آنها را می گیرد.
* اگر شــما مطلع شــوید که یــک عده ای 
بی شناســنامه زندگی می کنند، خواهید پرسید: 
چرا؟ حتی اگر تعدادشــان کم باشد؛ بحث این 
اســت که باید فضای مجازی شفاف شود. چطور 
همه جا قائل به شفافیت هستیم؛ اینجا نیستیم؟ 
باید مدیریت و ساماندهی شود که جرائم و مسائل 

خلاف نباشد یا لااقل کم شود.
* بایــد از منافع و فرصت های فضای مجازی 
هم به نحو بهتر استفاده شود و ما اتفاقاً معتقدیم 
که فضای ســایبری ما برای مردم گران است و 
دسترسی برای همه کس ممکن نیست و خیلی 
از جا های دنیا با قیمت پایین تری مردم از فضای 
مجازی استفاده می کنند. ما معتقدیم دسترسی 
به فضای مجازی هم باید ارزان تر، ساده تر و بهتر 

باشد و از طرفی جلوی مضرات هم گرفته شود.
* در دنیــا هــم همین گونه اســت و اجازه 
نمی دهند کسی در فضای مجازی آزادِ آزاد باشد 
و به هر نحوی که بخواهد علیه کشور اقدام کند. 
در تمام دنیا مسئله ساماندهی و کنترل وجود دارد 
و حرف قوه قضائیه هم این است که به خاطر یک 
ماشین اتوبان را نبندند؛ اما اگر همان یک ماشین 

بدون پلاک است، باید جلوی آن گرفته شود.

محسنی اژه ای در نشست خبری:

بیشترین درخواست شنود از سوی دولت است
موردی از شنود غیرمجاز سراغ ندارم
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